
"Miza noastrã este
sã aducem schimbare
în fiecare casã
pe care o decorãm"

(Interviu cu Anamaria ªtefan Georgescu,
fondatorul ºi managerul general al Sophia Romania)

Reporter: Cum aþi lansat conceptul Sophia
ºi ce v-a determinat sã alegeþi domeniul desi-
gnului interior?

Anamaria ªtefan Georgescu: În anul 2004
am fondat brandul Sophia în Iaºi. Încã de la
început am avut dorinþa de a crea un concept
de business în francizã ce oferã produse per-
sonalizate fãcute pe comandã ºi consiliere în
design home deco, cu accent pe perdele ºi

draperii de lux. La un an distanþã am deschis
prima francizã Sophia ºi mai apoi, în cei 20 de
ani pe piaþã, am dezvoltat o reþea de 30 de
magazine în francizã în Europa ºi Miami, Sta-
tele Unite ale Americii.

De ce design interior ºi de ce tocmai deco-
rarea ferestrelor? Sunt pasionatã de design-ul
interior de când mã ºtiu ºi în special de þesã-
turi. Perdelele ºi draperiile încãlzesc decorul,

îl fac mai acasã, dau touch-ul final ºi dacã
sunt alese corect oferã acel ceva care lipseºte.
Cred cã asta m-a atras ºi iatã cã am ales sã
dezvolt un întreg concept de business pentru
înfrumuseþarea ferestrelor.

Reporter: Cui se adreseazã Sophia? Care
este publicul þintã? Cu ce clienþi mari lucraþi?

Anamaria ªtefan Georgescu: În ceea ce
priveºte proiectele B2C, Sophia se adreseazã
segmentului mediu, high, mai exact celor
care doresc sã aibã o casã decoratã cu bun
gust. Noi lucrãm cu designeri specializaþi care
oferã clienþilor consiliere gratuitã la domiciliu
întocmai pentru a ne asigura cã þesãturile ale-
se sunt în armonie cu restul decorului ºi mã-
surãtorile sunt realizate corect. Vizãm, desi-
gur, ºi segmentul B2B, proiectele cu hoteluri
ºi restaurante, avem colecþii de þesãturi pen-
tru perdele ºi draperii speciale pentru aceastã
industrie (blackout, dimout, ignifugate), dar
ºi lenjerii de pat, cuverturi, feþe de masã etc.
Printre proiectele mari din România, îmi vin
în minte hotelurile Marriott, Ibis, grupul City
Grill, restaurantul Nuba Palace din Iaºi. Din
strãinãtate, hotelurile din Cassis (Les Roches
Blanches) din Franþa, sau castelele din pro-
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Brandul Sophia a luat fiinþã în anul 2004, în Iaºi, cu intenþia de a crea

un concept de business în francizã ce oferã produse personalizate fã-

cute pe comandã ºi consiliere în design home deco, cu accent pe per-

dele ºi draperii de lux, ne-a declarat Anamaria ªtefan Georgescu, fon-

dator ºi manager general al Sophia Romania, menþionând cã printre

clienþii mari ai companiei se numãrã, în þara noastrã, hotelurile

Marriott, Ibis, grupul City Grill, restaurantul Nuba Palace din Iaºi, iar în

strãinãtate - hotelurile din Cassis (Les Roches Blanches) din Franþa, ori

castelele din provincia Languedoc, precum Château Saint Pierre de

Serjac.
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vincia Languedoc, precum Château Saint
Pierre de Serjac. Proiectele noastre de suflet
sunt ºi instituþiile de culturã din România, în
special teatrele ºi muzeele. Mai recente sunt
Muzeul de Istorie Paul Pãltãnea din Galaþi ºi
Facultatea de Medicinã din cadrul Universitã-
þii de Medicinã ºi Farmacie "Carol Davila".

"Misiunea noastrã, în calitate

de francizor, este ca toate

francizele noastre sã aibã

poveºti de succes"

Reporter: Franciza Sophia are acoperire na-
þionalã ºi nu numai. Unde gãsim în prezent
magazinele Sophia? Care dintre acestea este
cea mai de succes poveste?

Anamaria ªtefan Georgescu: În România
suntem prezenþi în Bucureºti (unde avem
douã magazine în francizã ºi trei proprii), Iaºi,
Alba Iulia, Bacãu, Baia Mare, Botoºani, Brãila,

Buzãu, Cluj, Comãneºti, Constanþa, Focºani,
Oradea, Paºcani, Ploieºti, Piteºti, Roman, Sibiu,
Suceava, Târgu Jiu, Vaslui, Vatra Dornei,
Vâlcea. În curs de amenajare este ºi o nouã
francizã în Craiova. Din anul 2022 am deschis o
francizã ºi în Miami, Statele Unite ale Americii.

Misiunea noastrã, în calitate de francizor,
este ca toate francizele noastre sã aibã
poveºti de succes! Dacã ar fi sã amintim una
singurã, îmi vine în minte povestea partene-
rei noastre de business, Simona Zubaºco, ce
ºi-a deschis prima francizã Sophia în anul
2017 în Baia Mare, iar în anul 2021 ºi-a deschis
a doua francizã Sophia în Cluj. În fiecare an,
realizãm un top al francizelor Sophia ºi Simo-
na se aflã pe primele locuri cu ambele maga-
zine.

Reporter: Ce le transmiteþi celor interesaþi
sã deschidã o francizã Sophia?

Anamaria ªtefan Georgescu: Dacã vor sã
înceapã un business în francizã în decorarea
ferestrelor, le oferim tot suportul nostru:
set-up magazin, marketing, operaþional, pro-
ducþie în atelierele noastre proprii, stocuri în

depozitele noastre, traininguri specializate -
cam tot ceea ce într-o afacere pe cont propriu
te poate speria la început, în cazul francizei
Sophia este asigurat de cãtre francizor. Ba
mai mult, anul acesta am lansat un concept
nou de business la târgurile internaþionale
din Milano ºi New York la care am participat:
micro-franciza Sophia. Aceasta presupune cã
nu trebuie sã îþi deschizi un magazin pro-
priu-zis, ca în cazul francizei ºi nu ai grija an-
gajaþilor. Ai nevoie doar de o valizã echipatã
cu mostre de þesãturi ºi o maºinã personaliza-
tã cu brandul Sophia. Investiþia minimã înce-
pe de la 5.000 de euro.

"Strategia noastrã din ultimii

ani s-a concentrat pe

dezvoltarea reþelei de

francize"

Reporter: Ce presupune, în prezent, strate-
gia de dezvoltare a companiei?

Anamaria ªtefan Georgescu: Strategia no-
astrã din ultimii ani s-a concentrat pe dezvol-
tarea reþelei de francize. În anul 2021 am de-
schis ºase francize noi în România ºi am înce-
put pregãtirile pentru franciza din America.
Pe fondul acestei creºteri accelerate, compa-
nia a fãcut o investiþie de un milion de euro în
mutarea sediului central din Valea Lupului pe
Bd. Poitiers. Mutarea sediului a inclus depozi-
tele, unul dintre atelierele de creaþie ºi show-
room-ul din Valea Lupului. O imagine reînnoi-
tã nu doar a showroom-ului, ci ºi a atelierului
de producþie, unde am reuºit sã ne aliniem
noilor tehnologii folosite peste hotare în ma-
terie de utilaje performante de producþie -
maºina conveior, maºina de cãlcat cu tambur
- care au dublat capacitatea de producþie.

Aceste aspecte fiind puse la punct, continu-
ãm sã ne dezvoltãm firesc conform planului
de business. Obiectivul principal constã în
deschiderea de francize ºi micro-francize
Sophia în Europa ºi Statele Unite prin inter-
mediul diasporei. Un pas important în conec-
tarea cu diaspora au fost târgurile internaþio-
nale din Milano, Salone Internazionale del
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Mobile în perioada 16-21 aprilie ºi mai recent
din New York - International Contemporary
Furniture Fair (ICFF), unde am avut stand în
perioada 19-21 mai.

"Clienþii sunt mai sceptici, mai

pretenþioºi, cântãresc mai

mult lucrurile înainte sã ia o

decizie"

Reporter: Aþi observat o schimbare a com-
portamentului consumatorilor, în ultimii ani,
pe fondul inflaþiei mari?

Anamaria ªtefan Georgescu: Contextul
naþional ºi internaþional din ultimii ani are
anumite repercusiuni în prezent, pe care le
simþim ºi noi. Clienþii sunt mai sceptici, mai
pretenþioºi, cântãresc mai mult lucrurile îna-
inte sã ia o decizie, chiar ºi în ce priveºte de-
corarea locuinþei. Cea mai mare provocare
este sã îl facem fericit pe clientul de azi ºi
pentru acest scop ne mobilizãm toate forþele
în fiecare zi. Miza noastrã este sã aducem
schimbare în fiecare casã pe care o decorãm
ºi sã ne ridicãm la nivelul aºteptãrilor. ªi
reuºim! Clienþii revin la noi, ne recomandã cu-
noscuþilor, sunt încântaþi de rezultat.

Reporter: Care sunt provocãrile pentru
compania dumneavoastrã, în contextul ac-
tual - internaþional ºi local?

Anamaria ªtefan Georgescu: Cum spune-
am mai sus, clienþii sunt mai sceptici la înce-
put. De exemplu, sunt anumite aspecte în de-
corarea ferestrelor care fac diferenþa între o
draperie perfectã, ca în reviste, cum ne place
nouã sã spunem, ºi una cu un aspect mai pu-
þin plãcut. Dublarea þesãturilor de exemplu,
este un artificiu care contribuie enorm la for-
marea acelor falduri bogate pe care ni le do-
rim cu toþii. Ei bine, acestea influenþeazã ºi
costul final. O soluþie la care recurgem este
însã realizarea a trei oferte de preþ pentru
clienþi, astfel încât aceºtia sã poatã cântãri lu-
crurile ºi sã facã alegerea potrivitã pentru bu-
getul lor.

Reporter: Cum evolueazã, per ansamblu,
piaþa pe care activaþi? Care sunt cele mai cãu-
tate produse?

Anamaria ªtefan Georgescu: Cele mai cã-
utate produse în cazul nostru rãmân perdele-
le ºi draperiile pe comandã, personalizate în
atelierele noastre de creaþie ºi, desigur, în
completare sistemele de prindere, ºine sau
galerii. De cele mai multe ori însã, clienþii op-
teazã pentru un decor complet cu þesãturi
Sophia, realizãm perne decorative ºi cuvertu-
ri pentru pat din aceleaºi þesãturi ca draperii-
le, asigurãm ºi lenjeriile de pat, feþele de
masã dacã este cazul, prosoapele, etc.

Din fericire, nu se simt fluctuaþii mari pe pia-

þã, drept dovadã cã decoraþiunile interioare
au funcþionat foarte bine ºi în pandemie. Oa-
menii au început sã preþuiascã foarte mult
confortul de acasã ºi starea de bine pe care
þi-o oferã un decor personalizat pe gustul tãu,
în armonie cu pasiunile tale ºi stilul de viaþã.

"Catifeaua uni este în

tendinþe, finã sau cu texturi

mai inedite"

Reporter: Care sunt tendinþele anului 2024
pe segmentul decoraþiunilor interioare? Care
consideraþi cã este zona de produse cu cel
mai mare potenþial în viitor?

Anamaria ªtefan Georgescu: Dacã vorbim
despre culori ºi texturi, catifeaua uni este în

tendinþe, finã sau cu texturi mai inedite, mo-
dele proeminente, þesãturile care imitã fibre-
le naturale. Nuanþele calde inspirate de natu-
rã ating apogeul popularitãþii anul acesta, de
exemplu maro, în toate nuanþele posibile.

Ca model de coasere, predominã pliurile fla-
mande. Este un mod de coasere inedit care
oferã draperiei un aspect finisat ºi aerisit, cu
falduri perfecte. Totodatã, o tendinþã pe care
designerii Sophia o încurajeazã: o lungime
mai mare a draperiei, astfel încât sã cadã uºor
pe podea. Efectul creat este foarte plãcut.

Reporter: Vã mulþumesc!
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